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PROTOKOLL fra møte i Klassifiseringsutvalget for reinsdyrslakt 

Møte: Nr. 03.2022, Møte i Klassifiseringsutvalget for reinsdyrslakt 

Dato/ sted: Torsdag 15. Desember 2022 på Teams 

Deltok: John Anders Lifjell, Per Mathis Oskal, Johan Buljo og Lars Jonas 

Fjellheim  

Ikke deltatt: Erik Westum (vara) og Nils Mikkel Somby (vara) 

Sekretariat: Halvor Mikalsen, Morten Røe og Torunn Håseth 

 

 
 

 
Klassifiseringsutvalget 

for reinsdyrslakt 

Sted/dato: Animalia,  

Torsdag 15. Desember 2022 

Sak nr.: 

10.2022 

Utarbeidet av:  
Morten Røe 

Antall 
vedlegg: 0 

 

Godkjenning av møteinnkallingen 
Det var ingen kommentarer til møteinnkallingen. I eventuelt vil det bli orientert om 

utredningen av evaluering av klassifiseringssystemet. 

 

Vedtak i sak 10.2022: Møtet var lovlig innkalt. 
 

 

 
 

 
Klassifiseringsutvalget 
for reinsdyrslakt 

Sted/dato: Animalia,  
Torsdag 15. Desember 2022 

Sak nr.: 
11.2022 

Utarbeidet av:  
Morten Røe 

Antall vedlegg: 
1 

 

Protokoll fra siste møte, tirsdag 22. September 2022 
Det var ingen forslag til endringer i protokollen fra møtet den 22. September 2022 

 
Vedtak i sak 11.2022: Protokollen fra siste møte, tirsdag 22. September 2022 

ble godkjent. 

 

  



Protokoll for Klassifiseringsutvalget for reinsdyr nr.3 i 2022_15. Desember Side 2 
 

 
 

 
Klassifiseringsutvalget 
for reinsdyrslakt 

Sted/dato: Animalia,  
Torsdag 15. Desember 2022 

Sak nr.: 
12.2022 

Utarbeidet av:  

Morten Røe 

Antall 

vedlegg: 0 

 

Strategi for distribusjon av statistikker 
Saken har vært diskutert flere ganger i Klassifiseringsutvalget så lenge statistikkene 

har vært laget. Siden september har statistikkene kun vært sendt til NRL, Landbruks-

direktoratet og til Landbruksdepartementet. 

 

I sak 11/2019 gjorde Klassifiseringsutvalget følgende vedtak: «Klassifiseringsutvalget 

vil at NRL må høres angående publisering av statistikker fra den daglige 

klassifiseringen. Det må avklares omfanget av hva som skal publiseres og når det kan 

publiseres. Det er spesielt viktig å avklare tidspunkt for publisering, eventuell 

forsinkelse i forhold til slaktetidspunkt.» 

 

Alle de fire medlemmene av klassifiseringsutvalget bekreftet at de ønsker full åpenhet 

rundt statistikker fra klassifiseringen.  

 

Johan Buljo etterlyser hvordan NRL har behandlet denne saken etter at 

klassifiseringsutvalget gjorde sitt vedtak i 2019, sak 11/2019. Han vil vite hvordan 

NRL har behandlet saken og kommet fram til beslutningen om at statistikker ikke 

skulle distribueres.  

 

Vedtak i sak 12.2022: Klassifiseringsutvalget ønsker åpenhet rundt statistikker 

som har med klassifiseringen. 

 

Saken sendes over til NRL som er systemets eier som må avklare omfanget av 

hva som skal publiseres og når det skal publiseres. Det er spesielt viktig å 

avklare tidspunkt for publisering og hvor det skal publiseres. 

 

Animalia tar skriftlig kontakt med sekreteriatet I NRL og får avklart dette 

angående statistikker. Målet er å få en avgjørelse angående hvordan, hva og når 

statistikker skal bekjentgjøres og til hvem. 

 

Klassifiseringsutvalget ønsker en redegjørelse om hvilke beslutninger som NRL 

har gjort i sakens anledning. 
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Klassifiseringsutvalget 
for reinsdyrslakt 

Sted/dato: Animalia,  
Torsdag 15. Desember 2022 

Sak nr.: 
13.2022 

Utarbeidet av:  
Morten Røe 

Antall 
vedlegg: 0 

 

Ansvar ved pussing av slakt og krav om internkontrollrutiner 
Animalia la fram bilder fra et slakteri som skjærer bort deler av buksida. Dette er ikke 

i henhold med hva som står i prosedyren i Klassifiseringshåndboka. 

 

Animalias klassifiseringskonsulenter ønsker støtte fra og forankring i Klassifiserings-

utvalget for å starte og gjøre pussekontroller ved slakteriene. Det har vi ikke 

gjennomført til tross for at det foreligger ei skriftlig prosedyre. Vi mener at lik 

praktisering av regelverket på dette punktet er viktig både for at grunnlaget for 

klassesettingen skal bli så likt mulig, naturligvis riktig slaktevekt og øvrige viktige 

egenskaper. 

 

Animalia ønsker også å innføre obligatoriske internkontrollrutiner ved slakteriene, 

men innser at dette er en lengre vei å gå. Det finnes en prosedyre i Klassifiserings- 

håndboka, men Animalia innser at den ikke er god nok for formålet. Det vil være 

umulig å kreve eksakt like rutiner ved alle slakteriene, til det er slakteriene for 

forskjellige. 

 

Klassifiseringsutvalget var enig med Animalia at slaktpussingen ved slakteriene skal 

gjennomgås. 

 

Vedtak i sak 13.2022: Alle aktive slakterier inviteres til å delta i et innledende 

Teamsmøte angående prosedyren for pussing av slakt. 

 

Slakteriene inviteres til å møtes på et slakteri hvor detaljene i en prosedyre 

meisles ut. Forslag til ny prosedyre legges fram for Klassifiseringsutvalget for 

endelig godkjenning. 

 

Når man har fått på plass en plan på hvordan dette skal gjennomføres og 

budsjett, må man ta stilling til hvordan prosjektet skal finansieres. 

 

Nye rutiner skal være på plass I slutten av mai, slik at det kan informeres om i 

juni måned. 

 

Animalia arbeider videre med å revidere prosedyren for internkontroll. 
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Klassifiseringsutvalget 
for reinsdyrslakt 

Sted/dato: Animalia,  
Torsdag 15. Desember 2022 

Sak nr.: 
14.2022 

Utarbeidet av:  
Morten Røe 

Antall 
vedlegg: 0 

 

Informasjon til slakteriene fra Klassifiseringsutvalget  
Animalia foreslo å kunne sende ut protokollene fra Klassifiseringsutvalget på mail til 

slakteriene, ved siden av å legge dem ut på vår hjemmeside.  

 

Vedtak i sak 14.2022: Klassifiseringsutvalget vedtok at Animalia kan publisere 

protokollene. Det må gis informasjon til slakteriene hvor de kan finne 

protokollene.  

 

Det tas kontakt med NRL for å høre om det kan være en ide å legge de ut på 

deres nettside I tilllegg til Animalia sine nettsoider 

 

Det tas kontakt med Landbruksdirektoratet med sikte på å få en artikkel i 

Reindriftsnytt angående hvor reineierne kan finne informasjon angående 

klassifiseringssystemet. 

  

 

 
 

 
Klassifiseringsutvalget 
for reinsdyrslakt 

Sted/dato: Animalia,  
Torsdag 15. Desember 2022 

Sak nr.: 
15.2022 

Utarbeidet av:  

Morten Røe 

Antall 

vedlegg: 0 

 

Status i slaktesesongen 
Animalia orienterte utvalget om årets slaktesesong, som ser ut til resultatmessig å bli 

den beste etter at vi kom med i klassifiseringsarbeidet.  

 

For reinkalv konstaterer vi høye slaktevekter og klasser i hele landet hvilket medfører 

at K-faktor, en kvalitetsindikator, kommer over 17 for første gang siden vi startet med 

lengdemåling i 2019.  

 

Det er slaktet ca. 8 tusen færre kalver enn på samme tid i fjor. Hvis ikke noe spesielt 

kommer til å skje, så vil det bli resultatet ved slutten av sesongen.  

 

Det er slaktet flere voksne dyr enn på samme tid i fjor. Gjennomsnittsvekten og 

klassen er høyere enn i fjor. 

 

Vedtak i sak 15.2022: Klassifiseringsutvalget tok saken til orientering. 
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Klassifiseringsutvalget 
for reinsdyrslakt 

Sted/dato: Animalia,  
Torsdag 15. Desember 2022 

Sak nr.: 
16.2022 

Utarbeidet av:  

Morten Røe 

Antall 

vedlegg: 0 

 

Rapporten fra komiten som har evaluert klassifiseringssystemet  
Komiteen som har evaluert klassifiseringssystemet la fram sin rapport tidlig i denne 

uken. Den ble lagt fram og behandlet av avtalepartene under deres møte. 

 

Rapporten gir en beskrivelse og en vurdering av systemet. I tillegg foreslo den tiltak 

som bør gjennomføres. Det er også gjennomført en spørreundersøkelse blant aktørene 

i bransjen. 

 

Klassifiseringsutvalget ønsket å sikre seg kopier av den endelige rapporten. På dette 

møtet deltok Kristian Bjerke fra Landbruksdirektoratet og han fikk i oppgave å 

undersøke hvordan klassifiseringsutvalget skulle få tilgang til rapporten. 

 

Vedtak i sak 16.2022: Klassifiseringsutvalget tok saken til orientering. 

  

 

 

 


